
Monorierdő Község Önkormányzat 2008. szeptember 25-én 15:30 órai kezdettel megtartott nyílt 
ülésének 

Tárgysorozata:

Jegyzőkönyve: 

Rendeletei: 13-15

Határozatai: 170-186

T á r g y s o r o z a t a

Interpellációk, kérdések

Tájékoztató a két ülés közötti  fontosabb intézkedésekről valamint a lejárt határidejű 
határozatokról

1.) Tsp.  Előterjesztés  az avar és  kerti  hulladékok nyílttéri  kezeléséről  szóló 
12/2007. (VIII.01.) Kt. rendelet módosítására
Előadó: Juhász Sándor polgármester

2.)  Tsp. Előterjesztés az állattartás helyi szabályairól szóló 19/2007.(XII.05.) 
Kt    rendelet módosítására
Előadó:Juhász Sándor polgármester 

3.)  Tsp.  Előterjesztés  Monorierdő  Község  Önkormányzat  2008.évi 
költségvetéséről szóló  többször módosított 2/2008.(II.06.)Kt.rendeletének 
módosítására 
Előadó:Juhász Sándor polgármester
Kiosztással!

     4.) Tsp. Előterjesztés Bursa Hungarica ösztöndíjpályázatra 
      Előadó: Juhász Sándor polgármester

      5 .) Tsp. Előterjesztés Magócsiné Negyedi Katalin kérelmére
      Előadó: Juhász Sándor polgármester

6.) Tsp. Előterjesztés Szilágyi László kérelmére
      Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

7.) Tsp. Előterjesztés fásítási program, egészségnap megszervezésére 
            Előterjesztő: Dr. Pácziné Félix Anna bizottsági elnök

8.) Tsp.  Előterjesztés  a  Fekete István Általános Iskola 2008/2009.tanév heti 
órakeretének megállapítására és a heti tantárgyfelosztás elfogadására
Előadó: Juhász Sándor polgármester
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9.) Tsp.  Előterjesztés  a  Csicsergő  Óvoda  nevelés  programjának  és 
eszközjegyzékének    elfogadására
Előadó: Juhász Sándor polgármester

10)  Tsp. Előterjesztés a  Fekete István Általános Iskola igazgatójának kérelme 
porszívó vásárlására

Előadó: Juhász Sándor polgármester

     11.) Tsp. Előterjesztés Ifjúsági Jujutsu Kör kérelmére
Előadó: Juhász Sándor polgármester

     12.) Tsp. Előterjesztés a Monorierdő Sport Egyesület kérelmére
Előadó: Juhász Sándor polgármester

13.)  Tsp.  Tájékoztatatás  a  Monorierdő  és  Monor  közötti  útszakasz 
aszfaltozásának  lehetőségéről
Előadó: Juhász Sándor polgármester

     14.) Tsp. Előterjesztés Kórházi körzethatár módosítására irányuló javaslatra
Előterjesztő: Dr. Pácziné Félix Anna bizottsági elnök

15.) Tsp. Előterjesztés Többcélú Kistérségi Társulás keretében belső ellenőrzés 
megtárgyalása

Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

    16.) Tsp. Előterjesztés Közigazgatási határ elfogadására
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

   17.) Tsp. Előterjesztés szociális előirányzatok átcsoportosítására
Előterjesztő: Szalai Gábor bizottsági elnök

18.)  Tsp.  Monorierdő  Község  Önkormányzat  Szervezeti  és  Működési 
Szabályzatának módosítása

Előadó: dr. Práczki Péter bizottsági elnök

19.)    Tsp. Egyebek

Monorierdő, 2008. szeptember 29.

Juhász Sándor 
polgármester 
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JEGYZŐKÖNYV

Készült  :   Monorierdő Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2008. szeptember 25-én 
15:30 órai kezdettel a Polgármesteri Hivatal dísztermében megtartott nyílt üléséről.

Jelen  vannak  :   Juhász  Sándor  polgármester,  Vad  Mária  alpolgármester,  Borbás  Elvira, 
Dzsupin  Imréné, Hornyák Balázs, dr. Práczki Péter, Szalai Gábor, Dr. Pácziné Félix Anna, 
képviselők

Tanácskozási joggal részt vesz: Vargáné Vass Éva jegyző 

Távollévő képviselők: Dr. Páczi Antal alpolgármester, Pádár Erika, Kiss Dénes László, Tóth 
Attila képviselők

Juhász Sándor polgármester:  köszönti a megjelenteket. Az ülést 15:30 órakor megnyitja. 
Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel 8 fő jelen van. 
Ismerteti a napirendi pontokat. 
A jegyzőkönyv hitelesítésre felkéri Borbás Elvira és Dzsupin Imréné képviselőket.

A  napirendi  ponttal  kapcsolatban  javasolja,  hogy  vegyék  fel  14.  Tsp.  –ként  a  Kórházi 
körzethatár  módosítására  irányuló  javaslatot,   15.  Tsp-nek a  Többcélú Kistérségi  Társulás 
belső  ellenőrzésének  megtárgyalása  c.  előterjesztést,  a  16.  Tsp.  a  Közigazgatási  határ 
elfogadása, 17. Tsp. a szociális előirányzatok átcsoportosítása és a 18. Tsp. lenne az Egyebek.

dr. Práczki Péter: szeretné felvenni a napirendek közé az SZMSZ módosítását a képviselői 
fogadóórák ügyében, melyet már írásban eljuttatott a polgármester úrhoz. 

Juhász Sándor: dr. Práczki Péter javaslata, hogy a 18. Tsp. legyen és a 19. Tsp. az Egyebek. 

A képviselő-testület  7  igen  szavazattal  a  napirendet  a  módosításokkal  együtt,  valamint  a 
hitelesítők személyére tett javaslatot elfogadja.

Interpellációk

Hornyák  Balázs:  Gál  Zoltán  országgyűlési  képviselő  jelezte  szándékát  fogadóóra 
megtartásáról.  Az  újságot  már  megkérték,  hogy  jelenjen  meg,  de  kéri  a  Polgármesteri 
Hivatalt, hogy néhány plakátot ragasszanak ki a településen. A napja október 8. lenne 17-18 
óra között a napköziben.

Tájékoztató a lejárt határidejű határozatokról

A képviselő-testület  8 igen szavazattal  a lejárt  határidejű határozatokról  szóló tájékoztatót 
elfogadja.
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1. Tsp. Előterjesztés az avar és kerti hulladékok nyílttéri kezeléséről szóló 12/2007. 
(VIII.01.) Kt. rendelet módosítására

Juhász Sándor: úgy szólt a rendelet, hogy volt egy bizonyos időszak nyáron, amikor nem 
lehetett hulladékot égetni. A bizottság javasolja a testületnek, hogy minden hónap második 
hetében legyen hulladékégetés szerdán 16-18 óráig vasárnap pedig 8-10 óráig.

Dr. Pácziné Félix Anna: kimaradt egy mondat, hogy kivéve a nyári országos rendelet által 
meghatározott tűzgyújtási tilalom.

Hornyák Balázs: kérdezi, hogy miért kell a rendeletet módosítani.

Dr. Pácziné  Félix  Anna: azért  mert  csak ősz és tavasz volt  megjelölve,  egyszer  hat  hét, 
egyszer pedig két hónap és ez túl rövid idő. 

Hornyák Balázs: kérdezi, hogy a délutáni időszakot és a vasárnapot mi teszi indokolttá.

Dr. Pácziné Félix Anna: sokan szombaton mosnak, és kiteregetnek. 

Dzsupin Imréné: a hét közben való tüzelés nem jó senkinek. Nem lehet kinyitni az ablakot, 
kiteregetni.  Meg  kellene  próbálni  komposztálni,  jobban  fellépni,  hogy  egy  kicsit 
környezettudatosabban éljenek és próbáljuk meg az embereket erre ránevelni. 

Szalai Gábor: bele kellene írni az újságban a jogszabályt, hogy aki nem azon a napon tüzel, 
akkor annak a bírsága mondjuk kb. 10-30.000,-Ft és próbálják meg betartatni. 

Dzsupin Imréné: júliusban beszélték a jegyző asszonnyal is, hogy a tűzhalálos fákat nem 
lehetne-e a  gallyakat  égetni,  de nem,  és  a  jegyző azt  mondta,  hogy amikor  a  tűzgyújtási 
tilalom van, hiába kellene elégetni őket, nem lehet.

Vargáné Vass Éva: a képviselő-testületi rendelet jegyzőnek hatáskört nem állapíthat meg. 
A rendkívüli esetet nagyon körbe kell határolni és abban a pillanatban, ahogy „felpuhítják” a 
szabályt, értelmét veszti. 

Vad  Mária: valóban  szabályozni  kell  a  tűzgyújtásnak  az  időpontjait,  kevésnek  találja  a 
megjelölt időpontokat és úgy is meg fogják szegni az emberek, mert ha kijönnek Pestről és 
takarítja  a  telkét,  nem  fogja  megvárni  az  időpontot,  amikor  lehet.  Vagy  mindenkire 
vonatkozzon, vagy senkire a rendelet. 

Juhász Sándor: javasolja, hogy minden héten szerdai napon egész nap égethet, és minden 
héten 16-18 óra között vasárnaponként. 

Vargáné Vass Éva: a szabályozás jelenlegi tartalmához hozzáteszi: eddig az volt a cél, hogy 
sokszor hallották már, hogy Monorierdő lehetőség szerint legyen üdülő jellegű település. 
A rendelet  igazodott  a hatóságilag elrendelt  tűzgyújtási  tilalom időszakához is.  Azért  nem 
került  bele,  mert  ugyanezen  szabály  4  §  (1)  bekezdése  úgy  szól,  „hatóságilag  elrendelt 
általános tűzrakási tilalom alól e rendelet nem ad felmentést.”
Kétszer ezt nem kell szabályozni, nem maradt ki, mert benne van az eredeti rendeletben.
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Juhász  Sándor: a  vasárnapra  javasolja,  hogy reggel  8-10  óráig  lehessen  égetni.  Szerdán 
egész nap 8-17 óráig. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotja:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

13/2008.(IX.29.) Kt.

R E N D E L E T E

az avar és kerti hulladékok nyílttéri kezeléséről szóló 12/2007.(VIII.01. ) Kt.   rendelet 
módosításáról

A helyi  önkormányzatokról  szóló  1990.  évi  LXV.  törvény  16.§  (1)  bekezdésében  kapott 
felhatalmazás alapján – figyelemmel a környezet védelméről szóló 1995. évi LIII. törvény 
48.§-ában  foglaltakra  –  az  avar  és  kerti  hulladékok  nyílttéri  kezeléséről  szóló  12/2007.
(VIII.01. ) Kt.   rendeletét ( továbbiakban: R.) az alábbiak szerint módosítja:

1.§

A R. 3.§ (5) bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés lép:

„(5) A kerti hulladékok égetése mind a háztartási hulladékszállításba bevont, mind a háztartási 
hulladékszállításba be nem kapcsolt területeken minden héten szerdán 8:00- 17:00 óráig és 
vasárnap 8:00-10:00 óráig végezhető. A kerti hulladék égetése kizárólag személyes felügyelet 
mellett történhet. Ünnepnapokon az égetés tilos.” 

2.§
Záró rendelkezések

(1) Ez a rendelet kihirdetése napján lép hatályba. 

(2) A rendelet kihirdetéséről a jegyző gondoskodik.

2. Tsp. Előterjesztés  az  állattartás  helyi  szabályairól  szóló  19/2007.(XII.05.)  Kt. 
rendelet módosítására

Juhász Sándor: a község gyakorlatilag övezetekre lett osztva és ezt az övezetet szeretné a 
bizottság megnövelni  és baromfitartást  20-ról 50-re emelné.  Ez az övezet tartana a Szellő 
utcától  -  Harmat  utca -  Barátság  és a  Csalogány utca között  lévő területre,  legfeljebb 50 
baromfi tartható és kedvtelésből tartott állat legfeljebb 4 db.

Juhász Sándor: most csak a baromfi számát kell megemelni 50-re.

Dzsupin Imréné: javasolja, hogy január 1-jén lépjen hatályba
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A képviselő-testület 8 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotja:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
14/2008. (IX.29.) Kt.

R E N D E L E T E

az állattartás helyi szabályairól szóló 19/2007. (XII. 05.) Kt. rendelet módosításáról

Monorierdő Község Önkormányzata Képviselő-testülete (a továbbiakban képviselő-testület) a 
helyi  önkormányzatokról  szóló  1990.  évi  XLV.  törvény  16.§.  (1)  bekezdése  és  az 
állategészségügyről  szóló  2005.  évi  CLXXVI  .  törvény  (továbbiakban  Áeü.  tv.)   és 
végrehajtási  rendelete,  az  állatok  védelméről  és  kíméletéről  szóló  1998.  évi  XXVIII.  tv. 
(továbbiakban  Ávt.)  és  végrehajtási  rendeleteit  figyelembe  véve  az  országos 
településrendezési  és  építési  követelményekről  szóló  253/1997.(XII.20.)  Korm.r. 
(továbbiakban:  OTÉK)  36.§  (5)  bekezdésben  foglaltak  figyelembe  vételével,  valamint   a 
hulladékgazdálkodásról szóló 2000. évi XLIII. törvény  31.§ (2) bekezdése  által biztosított 
jogkörben eljárva  az állattartás  helyi  szabályairól szóló 19/2007. (XII. 05.) Kt. rendeletét 
( továbbiakban. R.) az alábbiak szerint módosítja: 
 

1.§.

A R. 7.§ (1) bekezdés (a) pontját az alábbiak szerint módosítja:

„(a) I-es övezet (Kel 1-Kel 4) Szellő utca – Harmat utca – Csalogány utca - Barátság utca által 
határolt terület. A lakásban tartható állatokon kívül legfeljebb 50 baromfi tartható.”

Záró rendelkezések
2.§.

(1) E rendelet  2009. január  1-én lép hatályba
(2) A rendelet kihirdetéséről a helyben szokásos módon a jegyző gondoskodik.

3. Tsp. Előterjesztés  Monorierdő Község  Önkormányzat  2008.évi  költségvetéséről 
szóló  többször módosított 2/2008.(II.06.)Kt. rendeletének módosítására 

Vargáné Vass Éva: a bizottsági előkésztő munkák egészen a mai testületi ülés elejéig folytak 
és több javaslat érkezett  a bizottságoktól  az átvezetésre vonatkozóan. Összefoglalja,  amire 
javaslatok  érkeztek.  A  bizottságok  az  előkészítő  munka  során  azt  javasolták,  hogy  a 
költségvetési  rendelet  1. sz.  mellékletében a személyi  juttatások sor csökkentésre kerüljön 
1.150e Ft-tal. 1M Ft-ot javasolt a Pénzügyi Bizottság az általános tartalékba helyezni, illetve 
új  munkatárs  felvételére  került  sor  és  új  számítógép  vásárlása  szükséges  a  munkához,  a 
rendelkezésre  álló  személyi  juttatásokból  150e  Ft-ot  számítógép  vásárlásra  szeretnének 
átcsoportosítani  a  dologi  kiadásokra.  Javaslat  érkezett  az  ellátottak  pénzbeli  juttatása 
előirányzat  sor  módosítására.  A  bizottságok  javasolták,  hogy  600e  Ft-tal  kerüljön 
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csökkentésre  ez  az  előirányzati  sor,  ebből  is  a  közgyógyellátásra  előirányzott  2.300e  Ft 
kerüljön csökkentésre 600e Ft-tal. A csökkentések átvezetése a következő sorokon történne: 
az egyéb fejlesztési kiadások, számítástechnikai eszközök vásárlása 150e Ft, és az általános 
tartalékba kerülne 1600e Ft.

Sahin-Tóth Jenőné: felsorolná azokat a mellékleteket, amiket érint az átcsoportosítás. 
1.sz. melléklet,  3/1/A, 3/1/C. az eseti pénzbeli ellátások, a 3/2/A. óvodai nevelés, a 3/3/A, 
általános iskolai nevelés, oktatás, a 4/A működési célú folyóbevételek, működési célú folyó 
kiadások  mérlege  önkormányzati  szinten,  4/B.  tőkejellegű  bevételek  és  kiadások  mérlege 
önkormányzati  szinten,  5.  sz.  melléklet  beruházási  kiadások előirányzata  célonként,  7.  sz. 
melléklet Polgármesteri Hivatal  kiadási előirányzatai feladatonként, 11. önkormányzat által 
adott  közvetett  támogatások,  12.  a  működési  és  fejlesztési  célú  bevételek  és  kiadások 
2008/2009/2010. évi alakulását bemutató mérleg, 13. önkormányzat előirányzat-felhasználási 
ütemterv havi bontásban, 14. pénzellátási  terv 2008. évre,  és 6. sz. melléklet  a felújítások 
kiadások előirányzata célonként. 

Sahin-Tóth  Jenőné:  bevételi  oldalon  pedig  két  sort  fog  érinteni  a  felhalmozási  célú 
hitelfelvételt és a működési célú hitelfelvételt. 

Vad Mária: A Pénzügyi  Bizottság ülésén elhangzott,  hogy 1 M Ft-ot kellene az általános 
tartalékalapra  a  személyi  kiadások  juttatásokra  átcsoportosítani,  és  600e  Ft-ot  szociális 
feladatokra. Itt most 1600e Ft-nak az ide-oda csoportosításáról van szó.

Vad Mária: fogja érinteni a 40e Ft-ot is, amit a fásítási programra javasoltak.

Vargáné  Vass  Éva: van  még  egy előterjesztés  a  mai  testületi  ülésre,  a  hátsó  monori  út 
építésére vonatkozik. Ez a 6. sz. mellékletnél jelent módosítást.

Sahin-Tóth Jenőné: ebben a  mellékletben  fel  vannak sorolva  azok a  felújítási  kiadások, 
amelyeket  a  képviselő-testület  szeretne.  Itt  szerepel  többek  között  az  iskolapályázat, 
történhetne az út építése. 

dr. Práczki Péter: az úttal kapcsolatos előterjesztést a Pénzügyi Bizottságnak kellett volna 
előbb tárgyalnia.

Vargáné  Vass  Éva: a  Pénzügyi  Bizottság  tárgyalta,  tájékoztató  volt  a  monori  hátsó  út 
építéséről.

dr. Práczki Péter: döntés abból nem született.

Vargáné Vass Éva: a polgármester úr elmondta, hogy a Triplex-gáz Kft. –től vásárlásából 
származó bevétel lehet fedezet.

dr. Práczki Péter: ez úgy volt, hogy polgármester úr mondta, hogy lenne egy ötlete, de a 
Pénzügyi  Bizottság  ebben semmilyen  állást  nem foglalt.  Tudomásul  vette,  hogy van ez a 
bizonyos összeg és azt valamire fel lehet használni. 

Vargáné Vass Éva: a könyvvizsgálóval, belső ellenőrzési vezetővel  még a bizottsági ülés 
után is folytatott a polgármester úr egyeztetést ugyanis, nem egy egyszerű dolog a 16,5 M 
készpénz készletét a költségvetési számlára áthozni, a jogi szakértő úgy nyilatkozott,  hogy 
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osztalék fizetésnél, SZJA fizetési kötelezettség nem terheli az önkormányzatot, tehát nem kell 
plusz kiadástól tartani, viszont van olyan konstrukció, amikor befizetési kötelezettség van az 
állam felé, illetve van olyan lehetőség, hogy a tulajdonos úgy dönt, hogy végelszámolja a kft-t 
és ebben az esetben a felszámolást követően juthat hozzá ahhoz a pénzhez, ami a Triplex-gáz 
Kft. számláján rendelkezésre áll. 

dr. Práczki Péter: a kérdés az, hogy a különbözetet, ami a 16 M és a 10,5 M Ft. között, az 
mire lesz felhasználva. A Polgármester javasolta, hogy akár lehetne az útfelújítás is, de annak 
a döntésnek először a Pénzügyi Bizottságon kell tárgyalásra kerülnie. 

Vargáné Vass Éva: a Pénzügyi Bizottság minden ülését a referens végigegyezteti. Az elnök 
úrnak soha semmilyen javaslata, munkát elősegítő javaslata nincs arra vonatkozóan, hogy a 
Pénzügyi Bizottság ülését előkészítse. Az addig az időpontig rendelkezésre álló információk 
alapján elkészítettek egy tájékoztatót és azért tájékoztató, mert abban a pillanatban nem tudtak 
érdemi döntési javaslatot a bizottság elé tenni.  

dr. Práczki Péter: a jegyző asszony hozzászólásával kapcsolatban két dolgot említene, az 
egyik  a  személyes  vonulata,  amit  a  soha  semmit  nem tesz,   kategorikusan  visszautasítja. 
Nézzék meg,  hogy mi  a  Pénzügyi  Bizottság  feladata.  Nem az  a  feladata,  hogy pénzügyi 
forrásokat  találjon  mindenre,  hanem  az,  hogy  előkészítse,  javaslatot  tegyen  és  lehet 
egyeztetni.  Kéri,  hogy  a  jegyző  mutassa  meg  az  ezzel  ellenkező  passzust,  akár  az 
önkormányzati törvényben is. 
A kettes vonulata a dolognak, hogy amikor eldöntik azt, hogy 6M Ft-tal mit tesznek, akkor az 
igenis a Pénzügyi Bizottságra tartozik első körben. Emlékezzenek vissza akik ott voltak ennél 
az ominózus javaslatnál, hogy azt mondta polgármester úr: „nekem lenne egy elképzelésem”.

Vargáné Vass Éva: az önkormányzat működéséről szóló Szervezeti Működési Szabályzat 56 
§  (2)  bekezdése  a  következőképpen  rendelkezik:  „  a  bizottsági  elnök  feladata,  hogy  a 
bizottsági ülés előtt a tárgyalandó anyagot egyeztesse a jegyzővel és a polgármesterrel, más 
bizottságokkal, szükség esetén társadalmi szervezetekkel. „

dr.  Práczki  Péter: ennek  kétirányú  dolognak  kell  lennie,  nyilvánvalóan,  ha  az  adott 
bizottságoknak problémájuk van, vagy szeretnének valamit akkor megkeresik őt, és ez így is 
történik. Ha  a jegyző asszonynak van olyan, amit módosítani szeretne, ő soha nem zárkózott 
el ez elől. 

Juhász Sándor: a jegyző felolvasta, hogy a pénzügyi bizottság elnökének mi a kötelessége, 
azért vannak itt, hogy eldöntsék, mit akarnak a község fejlesztésére fordítani. 

Szalai Gábor: A 6 M Ft-ot jó lenne az összekötő útra fordítani, ez az út minden monorierdői 
lakót érint.

dr. Práczki Péter: ez a kérdés  már napirenden van, hiszen ha jól emlékszik október 7-ben 
állapodtak  meg,  hogy  a  beruházásokra  vonatkozóan  javaslatot  tesz  a  Pénzügyi  Bizottság 
minden  tagja  és  utána  a  javaslatokat  a  polgármester  úrral  előkészítik  közösen,  együtt  a 
következő Pénzügyi Bizottsági ülésre.

Juhász Sándor: az nem az útfejlesztésről szólt, hanem a további fejlesztésekről, hogy legyen-
e piac, legyen-e orvosi rendelő, vagy fürdő. 
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dr. Práczki Péter: ha a testület azt mondja, hogy a 6M Ft-ot csak jövőre szeretnék elkölteni 
abban az esetben már a 2009-es tervhez tartozik és beletartozik abba a pontba, amiről szó van. 

Juhász  Sándor: javasolja,  hogy  vegyék  le  a  napirendről  és  egy  külön  rendkívüli  ülés 
keretében tárgyalják meg. 

Borbás Elvira: nagyon nagy szükség van arra az útra, az a közösség érdeke és amikor baleset 
történik a 4-es úton nagyon nagy ott a forgalom és minél előbb meg kell csinálni azt az utat.

Vad  Mária: egyetért  azzal,  hogy  Monorierdő  hátsó  útját  meg  kell  csináltatni,  de 
szerencsésebbnek tartotta volna, hogy ha a mai bizottsági ülésre két napirendi pont lett volna, 
nevezetesen az , hogy az útfelújítás az iskola pályázatának a terhére vagy a tartalékok terhére.

Juhász Sándor: úgy is  lehetett  volna Práczki  úrnak hozzáállnia,  hogy igen valóban nem 
tárgyalta a bizottság, de hozhat róla a testület egy döntést. 

dr.  Práczki  Péter: emlékezteti  a  képviselő-társait,  hogy  egy  ilyen  beruházásnál  más 
aspektusok  is  felmerülnek,  és  amikor  a  múltkori  bizottsági  ülésen  a  polgármester  úr  ezt 
említette, valaki azt mondta, hogy vigyázni kell azzal az úttal, mert belefeccölnek 6M Ft-ot és 
mivel Monor tervez egy utat és addig míg az elkészül, addig azt az utat fogják használni, amit 
most megcsináltatnának. 

Juhász Sándor: ez ellen nem fognak tudni mit tenni. 

Vargáné Vass  Éva: a  rendelet  tervezet  az  kész van,  a  rendelet  mellékleteit  felsorolják a 
rendeletben, elmondják, hogy melyik mellékletben mi kerül módosításra.

Dr. Pácziné Félix Anna: a 9/2008-as rendelet 9. § (7) bekezdés k. pontja kimondja, hogy 
környezetvédelmi  alapja  van az önkormányzatnak.  Ennek egy része  a  talajterhelési  díjból 
folyik be, ami most 867e Ft. Ebből az összegből szeretnének a fásításra költeni és ebből az 
összegből 400e Ft felhasználására hozzájárulást kapni a testülettől.

Juhász Sándor: tehát a környezetvédelmi alapba befolyik a talajterhelési díj, bírságok és itt 
867 e Ft van. A Környezetvédelmi bizottság megszámolta, hogy hány darab fára van szükség 
a Csillag utcába. 110 db fára lenne szükség, hogy a Diófa utcáig be legyen ültetve. Az elnök 
asszony kérése, hogy ebből a 867e Ft-ból 400e Ft-ot engedélyezzen a testület felhasználásra a 
fák megvételére. 

Vargáné  Vass  Éva: azért  lenne  fontos,  hogy  a  költségvetési  rendelet  módosításánál 
tárgyalják ezt a témát, mert a talajterhelési díj számlán ez a pénz rendelkezésre áll. Kell nyitni 
egy  elkülönített  számlát,  ahonnan  ennek  a  pénznek  a  felhasználása  történik.  Mivel  a 
környezetvédelmi alapot létrehozta a képviselő-testület, de nincs feltöltve pénzzel, ezért kell a 
számlanyitásról  gondoskodni,  hogy  az  elkülönített  számlát  a  környezetvédelmi  alaphoz 
létrehozzák  és  egyben  döntsön  a  testület  arról  is,  hogy  a  867e  Ft-ot  erre  a  számlára 
elkülönítetten  elhelyezi  és  ennek  a  felhasználását  engedélyezi  fásításra  részben  vagy 
egészben.

Dr. Pácziné Félix Anna: ez a pénz ez megvan, erre fordítható, benne van az SZMSZ-ben.
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dr. Práczi  Péter: véleménye,  hogy ennek a  pénznek a  felhasználása  szintén a  Pénzügyi 
Bizottság ülésének tárgya kellett volna legyen. 

Dr. Pácziné Félix Anna: ez az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság pénze és sok 
mindenre fel lehetne használni, de ők fa ültetésére szeretnék fordítani. 

Borbás Elvira: október 14-én lesz a fásítás és nincs idő arra, hogy a következő bizottsági 
ülésig várjanak, így került szóba és kéri a testületet, hogy támogassa.

Vargáné Vass Éva:  az SZMSZ 2.sz. mellékletének a. pontjában, a felsorolások között nem 
talál olyan jogosítványt a Pénzügyi Bizottságnak, hogy kizárólag az ő előzetes véleményével 
lehetne pénzügyi tárgyú javaslatról előterjesztést a képviselő-testület elé hozni. Ha a bizottság 
igényli, akkor a hivatal az előkészítést megteszi az előzetes egyeztetés alapján. 

dr. Práczki  Péter: nagyon veszélyesnek tartja,  mikor  pénzügyi  döntések nem kerülnek a 
Pénzügyi Bizottság elé. 

Vad Mária: kérdése, hogy nem arról volt-e szó, hogy az összeget csak január 1-től lehet 
felhasználni.

Juhász Sándor: javasolja a testületnek,  hogy elkülönített  számlára rakják a 867e Ft-ot és 
abból  az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság  400e  Ft-ot  felhasználhasson 
faültetésre.

A képviselő-testület 7 igen, 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
170/2008.(IX.25.) kt.

határozata

Monorierdő Község Önkormányzat  Képviselő-testülete a létrehozott  környezetvédelmi alap 
terhére engedélyezi 400e Ft összeg felhasználását a faültetésre és facsemeték vásárlására.
A feladat végrehajtását az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság koordinálja.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottsági elnök

A képviselő-testület 7 igen, 1 tartózkodással az alábbi rendeletet alkotja:

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK

15/2008. (IX.29. ) Kt.
 rendelete
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az Önkormányzat 2008. évi költségvetéséről szóló módosított 2/2008.(II.06.) Kt. rendelet 
módosításáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete az Államháztartásról szóló – többször 
módosított – 1992. évi XXXVIII. törvény (továbbiakban: Áht.) 65. §-a alapján, valamint az 
Államháztartás működési rendjéről szóló – többször módosított – 217/1998. (XII. 30.) számú 
Kormányrendeletnek  (továbbiakban:  Ámr.)  megfelelően  az  Önkormányzat  2008.  évi 
költségvetéséről szóló többször módosított 2/2008.(II.06.) Kt. rendeletét (továbbiakban: R.) az 
alábbiak szerint módosítja:

1. §

A R. itt felsorolt mellékleteit az előterjesztés szerint módosítja:

1. sz. melléklet az Önkormányzat 2008. évi költségvetésének pénzügyi mérlege

3/1/a. sz. melléklet Igazgatási feladatok 

3/1/c. sz. melléklet Eseti pénzbeli ellátás

3/2/a. sz. melléklet Óvodai nevelés

3/3/a. sz. melléklet Általános iskolai nevelés, oktatás

4/a. sz. melléklet Működési célú (folyó) bevételek, működési célú (folyó) kiadások mérlege 
(Önkormányzati szinten)

4/b. sz. melléket Tőkejellegű bevételek és kiadások mérlege (Önkormányzati szinten)

5.sz.melléklet Beruházási kiadások előirányzata célonként

6.sz.melléklet Felújítási kiadások előirányzata célonként

7.sz. melléklet Polgármesteri Hivatal kiadásai erőirányzatai feladatonként

11.sz.melléklet Önkormányzat által adott közvetett támogatások (kedvezmények)

12.sz. melléklet A működési és fejlesztési célú bevételek és kiadások 2008/2009/2010. évi 
alakulását bemutató mérleg.

13. sz. melléklet önkormányzat 2008. évi előirányzati ütemterve havi bontásban 
14. sz. mellékletét  pénzellátási terv 2008. évre

Záró rendelkezések
2. §

(1) Ez a rendelet a kihirdetés napján lép hatályba.

(2)A  rendelet  kihirdetéséről  és  közzétételéről  a  jegyző  köteles  gondoskodni  a  helyben 
szokásos módon.

4. Tsp. Előterjesztés Bursa Hungarica ösztöndíjpályázatra
1 1



Juhász Sándor: tavaly a testület csatlakozott az ösztöndíjpályázathoz és 4 pályázó volt, akit 
az önkormányzat segített. A pályázatok kiírása október 1-ig megtörténik, benyújtási határideje 
október 31. A pályázat elbírálásának ideje pedig november 24. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat 
Képviselő-testületének
171/2008.(IX.25.) Kt..

határozata

a Bursa Hungarica Ösztöndíjrendszerhez való csatlakozásról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 2008/2009. tanévben is csatlakozni 
kíván a Bursa Hungarica pályázati ösztöndíjrendszerhez. 

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

5 perc szünet

Juhász  Sándor:  érkezett  hozzá  egy  kérés,  hogy  Monorierdőn  megalakult  a  Fidesz  Helyi  
Szövetsége.  Szeretné  bemutatni  a  testületnek  a  két  képviselőjét  Ötvös  Jenőt  és  Berki  
Zsuzsannát.
Kéri mind a képviselőket, hogy próbáljanak együtt dolgozni és összhangban.

5. Tsp. Előterjesztés Magócsiné Negyedi Katalin kérelmére

Juhász  Sándor: arról  van  szó,  hogy van  a  tüzépnek  egy raktártelepe,  körbe  van  kerítve 
azután épülne meg a 0263 hrsz-ú egy tüzéptelep. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
 172/2008.(IX.25.) kt.

határozata
Hozzájárulás Magócsiné Negyedi Katalin tüzéptelepéhez

Monorierdő Község Önkormányzat  Képviselő- testülete – figyelembe véve a szakbizottság 
állásfoglalását-  hozzájárulását  adja,  hogy  a  monori  0263/6  hrsz.-ú  ingatlanon  Tüzelő  és 
építőanyag kereskedés  valamint betonüzem  épüljön.

Határidő: Kiértesítésre azonnal
Felelős:   Juhász Sándor polgármester

Vargáné Vass Éva Jegyző
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  Szűcs  István vez. főtanácsos

6. Tsp. Előterjesztés Szilágyi László kérelmére

Juhász Sándor:  a Nyárfa és a Vércse utca kereszteződésében a 323. hrsz-ú telket kívánná 
bérbe venni. A bizottság tárgyalta és javasolja a testületnek elfogadásra. Erre az évre nem 
kérnének bérleti díjat, ugyanis év közben nem szoktak bérbe adni telket, ha kitakarítja ebben 
az évben a területet. Egy non-stop közértet szeretne oda létesíteni.

A képviselő-testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
173/2008.(IX.25.) kt.

határozata
Monorierdő 323. hrsz-ú ingatlan bérbeadásáról

1.) Monorierdő Község Önkormányzat képviselő-testülete – figyelembe véve a szakbizottság 
javaslatát- a monorierdői 323 hrsz.-ú ingatlant  haszonbérbe adja  2008. október 1-től 2009.  
december 31-ig. A 2008-as év bérleti díjától eltekint, ha a bérlő az ingatlant még ebben az 
évben rendbe teszi.
Határidő:   Szerződéskötésre 2008. október 31.
Felelős:     Juhász  Sándor polgármester

      Vargáné Vass Éva  jegyző
      Szűcs István vez.főtanácsos

7. Tsp. Előterjesztés fásítási program, egészségnap megszervezésére

Dr. Pácziné Félix Anna: azért került egy napra, mert októberben nincs több szabad szombat, 
próbálták  úgy  megszervezni,  hogy  egymástól  függetlenül  menjen  a  kettő.  Faültetéssel 
kapcsolatban elmondja, ahogy előzőleg szóba került, hogy kb. 100-120 db. fát kell venni. A 
plakáton az is rajta van, hogy „fogadj örökbe egy fát” a lakosságot tájékoztatják, hogy hogyan 
lehet  hozzájárulni  a fa összegéhez és mikor,  hogyan lesz a  faültetés.  A nyugdíjasokkal  is 
felvették a kapcsolatot, akik felvállalták, hogy a faültetőknek teát, szendvicset visznek. 
Ugyanezen napon lesz a családi  egészségnap, amelynek a szervezéséhez kértek 40e Ft-ot, 
mert az Egészségnap keretein belül a védőnő egy vetélkedőt szervez és ajándékot szeretnének 
a résztvevőknek, illetve nyertesnek. Kéri, hogy Hornyák Balázs képviselő úr szerezze be a 
tavaly használt fúrógépet.

A képviselő-testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének    

           174/2008.(IX.25. )Kt.
Határozata

 A  faültetés és egészségnap rendezvény szervezéséről  
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A Képviselő-testület  úgy  dönt,   hogy  elfogadja  az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottság  javaslatát  és  2008.  október  11-én  megrendezi  a  faültetés  és  egészségnap 
rendezvényt.  A szervezéssel  és  a  lebonyolítással  az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottságot  bízza  meg,  valamint  a  rendezvényt  az  általános  tartalék  terhére  40  000.-  Ft 
összeggel támogatja.    

Határidő: azonnal és 2008. október 11. 
Felelős: Juhász Sándor polgármester

8. Tsp. Előterjesztés  a  Fekete  István  Általános  Iskola  2008/2009.tanév  heti 
órakeretének megállapítására és a heti tantárgyfelosztás elfogadására

A képviselő-testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete
175/2008.(IX.25).Kt

határozata

A Fekete István Általános Iskola 2008/2009. tanév heti órakeretének megállapításáról és 
a tantárgyfelosztás elfogadásáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete – figyelemmel az Oktatási, Kulturális 
és Sport Bizottság javaslatára – a Fekete István Általános Iskola 2008/2009. tanév órakeretét 
heti 588 órában állapítja meg.

Az osztályok, csoportok számát az alábbiak szerint határozza meg:
− alsó tagozat: 4 évfolyam, 8 csoport
− felső tagozat: 4 évfolyam, 8 csoport 
− napközi, tanulószoba: 5 csoport. 

A  Képviselő-testület  a  Fekete  István  Általános  Iskola  2008/2009.  tanévre  benyújtott 
tantárgyfelosztását elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős  : Juhász Sándor polgármester

9. Tsp. Előterjesztés  a  Csicsergő  Óvoda  nevelés  programjának  és 
eszközjegyzékének    elfogadására

Juhász Sándor: az Oktatási  Bizottság az előterjesztést  tárgyalta,  ezt a jegyzéket el kellett 
készíteni. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének    
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           176/2008.(IX.25. )Kt.
Határozata

 Csicsergő Óvoda Nevelési Programjának és eszközjegyzékének jóváhagyásáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete – figyelemmel az Oktatási, Kulturális 
és Sport Bizottság javaslatára –  a Csicsergő Óvoda Nevelési Programját és eszközjegyzékét 
az előterjesztés szerint jóváhagyja.

Határidő: azonnal
Felelős: Juhász Sándor polgármester 

10.Tsp.  Előterjesztés  a  Fekete  István  Általános  Iskola  igazgatójának  kérelme 
porszívó vásárlására

Juhász Sándor: elmondja, hogy a szünetben egyezettek az  intézményvezetővel, aki jelezte a 
testületi ülés előtt, hogy nem kívánja igénybe venni a testület támogatását, mivel megtalálták 
a porszívó fedezetét az iskolai költségvetésben. Javasolja a napirendről levenni.

A képviselő-testület 8 igen szavazattal a napirendről a javaslatot leveszi.

11.Tsp. Előterjesztés Ifjúsági Jujutsu Kör kérelmére

Juhász  Sándor:  itt  arról  van  szó,  hogy a  Jujutsu kör  terembérleti  díját  1000,-Ft/  órában 
állapítják  meg,  eddig  1500,-Ft  volt.  Az  Oktatási  Bizottság  is  javasolja  a  testületnek 
elfogadásra.

dr. Práczki Péter: tájékoztatja a testületet, hogy ebben a témában több javaslat is született a 
Pénzügyi Bizottságon. Záhonyi Zoltán bizottsági tag kérte, hogy tolmácsolja a kérését, hogy 
miután a Jujutsu Kör igen szép eredményeket ért el, tekintsenek el a bérleti díjtól. 

17:29 órakor érkezik Tóth Attila képviselő (jelenlévő képviselők száma 9 fő)

Juhász Sándor: egy szimbolikus összeg az 1000,-Ft. A jutalmazások meg fognak történni 
október 23-án, az önkormányzat meg fogja köszönni a munkát.

dr. Práczki Péter: a megbízása úgy szólt, hogy a javaslatot szavaztassa meg.

Juhász Sándor: javasolja az előterjesztés szerint elfogadni.

A képviselő-testület 7 igen, 2 tartózkodással az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

177/2008.(IX.25.) Kt.
határozata

Ifjúsági Jujutsu Kör a tornaterem bérleti díjának csökkentésére beadott kérelméről
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Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete Ifjúsági Jujutsu Kör részére a 
tornaterem bérleti díját 1 000 Ft/óra-ra csökkenti. 

Határidő: azonnal
Felelős: Juhász Sándor polgármester, Vargáné Vass Éva jegyző 

12.Tsp. Előterjesztés a Monorierdő Sport Egyesület kérelmére

Juhász Sándor: A Sportegyesület benyújtott egy kérelmet, melyben kérik, hogy 400e Ft-tal 
támogassa az Önkormányzat az egyesület, mivel január 1-től az Áfa körbe beleesett. 1500e Ft 
támogatást kapott, melyből 300e ft Áfát kellett kifizetniük. A Pénzügyi Bizottság tárgyalta a 
fedezetet megtalálta és 300e Ft-ot és javasolt jóváhagyásra.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

178/2008.(IX.25.)kt.
határozata

Monorierdő Községi Sportkör kiegészítő támogatásának kérelméről

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Monorierdő Községi Sportkört 300e 
Ft támogatásban részesíti,  a Monorierdő Község Önkormányzat  2008. évi költségvetéséről 
szóló rendeletben az általános tartalék előirányzata terhére.

Határidő: azonnal
Felelős: dr. Práczki Péter bizottsági elnök

  Vargáné Vass Éva jegyző

13.Tsp. Tájékoztatatás a Monorierdő és Monor közötti  útszakasz aszfaltozásának 
lehetőségéről

Juhász Sándor: a költségvetés módosításánál egész jól kivesézték, erre végzett egy számítást 
is,  ami durván 5M Ft-ba kerülne.  Az iskolapályázat  terhére fizessék ki ezt  az összeget és 
amikor megtörtént a Triplex-gáz Kft.-nek a végelszámolása akkor a teljes összeg visszajön az 
önkormányzat számlájára. 

Vad  Mária: kérdése,  hogy  megvan-e  a  vállalkozó,  aki  az  utat  építeni  fogja  és  vállal-e 
felelősséget majd az elvégzett munkáért. 

Juhász Sándor: felelősséget,  garanciát  természetesen vállal  érte,  de ha végigmegy rajta a 
harckocsi, nem tud érte felelősséget vállalni. 5-6 cm-es aszfaltban gondolkodnak és kb. 3-320 
széles aszfalt lenne, mert csak annak van alapja, a többi fel lenne töltve töltősóderrel mellett 
zúzott kővel és az lehengerelve. 

Dzsupin Imréné: a vízelvezetésre kicsit jobban oda kellene figyelni.

A képviselő-testület 8 igen, 1 tartózkodás szavazattal az alábbi határozatot hozza:
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Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

179/2008.(IX.25.)kt.
határozata

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a polgármester javaslatát és 
a monori út felújítására a pályázati előirányzatból 5M Ft-ot biztosít.
Felhatalmazza  a  polgármestert,  hogy a  munkát  rendelje  meg,  a  kivitelezővel  a  szerződést 
megkösse.

Határidő: október 31.
Felelős: polgármester

14.Tsp. Előterjesztés Kórházi körzethatár módosítására irányuló javaslat

Juhász Sándor: az Egészségügyi  és Környezetvédelmi Bizottság tárgyalta.  Annyi  volna a 
kérés,  hogy  ne  Kerepestarcsára  tartozzon  Monorierdő,  hanem  Ceglédhez  kórházi  ellátás 
szempontjából. Könnyebb megközelíteni. 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
180/2008.(IX.25.) kt.

határozata
A kórházi körzethatár módosítására irányuló javaslatról

Monorierdő Község Önkormányzat képviselő-testülete megbízza Juhász Sándor polgármestert 
és dr. Páczi Antal alpolgármestert a ceglédi kórház igazgatójával folytasson tárgyalást annak 
érdekében,  hogy  Monorierdő  kórházi  ellátása  a  Ceglédi  Flór  Ferenc  Kórház  és 
Rendelőintézethez  tartozzon.  A tárgyalás  eredményéről  a  képviselő-testület  októberi  soros 
ülésén kér tájékoztatást.

Határidő: 2008. októberi soros kt. ülés
Felelős: Juhász Sándor polgármester

Dr. Páczi Antal alpolgármester

15.Tsp. Többcélú Kistérségi Társulás belső ellenőrzéséről

Vargáné  Vass  Éva: a  képviselő-testületet  arra  kéri,  hogy  az  írásos  előterjesztés  alapján 
szíveskedjen  döntés  hozni  abban  a  kérdésben,  hogy  lemond-e  a  Többcélú  Kistérségi 
Társulásban a normatíva ¼ részéről 2008. évben.
A  Társulási  Megállapodást  a  Kistérséggel  a  testület  döntése  alapján  kötötte  meg  a 
polgármester.  Elég  súlyos  mulasztást  követett  el  a  Kistérség,  hiszen  többször  felhívták  a 
figyelmet arra, hogy szükséges és kell a kompetencia határokat egyértelművé tenni, illetve 
tudni  kell  azt,  hogy  január  1-jén  rendelkezni  kell  ahhoz  szerződéssel,  hogy  a  kistérségi 
normatíva lehívható legyen. Ez nem történ meg tavaly sem és idén sem. 
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Tóth Attila: kérdése, hogy miért kell ennek a kistérségi társulásnak tagja lenni.

Dr. Práczki Péter: kérdezi, hogy a Vincent Audit-tól miért nem számolnak be arról, hogy 
vajon-e mi lehet a probléma oka. Ugyan a kistérség köti a szerződést, de azt sem tudja mi van 
vele.

Vargáné Vass Éva: A testület az éves ellenőrzési tervet elfogadja, a belső ellenőrzési vezető 
előkészíti,  a  testület  elfogadja.  Ennek  alapján  az  önkormányzat  jelzést  tesz  a  kistérségi 
munkaszervezetnek, hogy itt a következő ellenőrzési témák kerülnek, - a stratégiai ellenőrzési 
tervet  is  figyelembe  véve  -  elfogadásra.  A  Kistérségi  Munkaszervezet  megszervezi  a 
megkötött szerződés alapján. A probléma az, hogy a Kistérségi Munkaszervezet nem akarja 
tudomásul  venni, hogy nincs megállapodás a jegyzői  hatáskör átadásáról.  Amíg a jegyzők 
nem ruházzák át  hatáskörüket  a Kistérségi  Munkaszervezetre,  hogy a belső ellenőrzésre  a 
megbízólevelet,  az ellenőrzési  programot a jegyzőkkel egyeztetve készítse elő és adja ki a 
megbízólevelet  addig  nem  lehet  szó  kistérségi  ellenőrzés  jogszerűségéről.  Nem  a 
kormányrendelet alapján látja el a feladatát. Ez az egyik alapvető nézetkülönbség. Az, hogy 
amiért nem rendelkezett a kistérség január 1-jével érvényes szerződéssel a belső ellenőrzés 
vonatkozásában, azt a munkaszervezet vezetője tudná megmondani. 

Szalai Gábor: örül annak, hogy a logopédus működik a kistérségen belül, de az óvodában is 
szükség lenne rá. 

Vad Mária: a kistérségnek van kb. 300e Ft, azért neki bizonyos ellenőrzést el kell végezni, 
ha most erről lemondanak, akkor jövőre is lemondanak róla. 

Vargáné  Vass  Éva:  nem,  pont  az  a  lényege,  hogy  akkor  kapnak  állami  normatívát,  ha 
december  31-én  érvényes  működési  engedéllyel  rendelkeznek.  Ennek  a  feltételnek  kell 
megfelelnie  a  kistérségnek  is.  Akkor  igényelhet  2007-ben  2008-ra  állami  normatívát 
jogszerűen, ha január 1-jén neki megvan az a szerződés, amivel a feladatot ellátja. Erre nem 
került sor csak áprilisban ebben az évben. 9 hónapra jár a normatíva, azért kell lemondani, 
mert az egészre megigényelték, de nem vehetnek igénybe jogszerűen, csak 9 hónapot, mert a 
feladatellátás 9 hónapig tartott.

Dr. Práczki Péter: ha jó érti egyes önkormányzatoknál a belső ellenőrzés úgy történik, hogy 
a társuláson belül az állami normatíva alapján. Az önkormányzatnak van egy belső ellenőre a 
Majláth Konrád, aki pénzbe kerül, ami 100e Ft + Áfa, éves szinten 1200e Ft + áfa. Kérdése, 
hogy biztosan  indokolt-e  a  100e  Ft  +  Áfa  kifizetése  akkor,  amikor  a  leválás  megtörtént. 
Összehasonlítva egy olyan önkormányzattal, aki normatív keretek között végzi, mínusz 1,2 M 
Ft-tal vannak. A szerződést át kellene gondolni, pénzforgalmi oldalról nézve jó lenne, ha ezt a 
kistérségi társulás dolgot rendeznék. Utána pedig normatív keretek között az 1,2 M Ft + Áfa 
megtakarítást jelentene. 

Vargáné Vass Éva: a belső ellenőrzésről szóló kormányrendelet a jegyző feladatává teszi a 
belső ellenőrzés megszervezését.  Racionalizálásra sor került, hiszen kevesebb munka lett a 
leválás előkészítése kapcsán és értelemszerűen az a szakértői szerződés meg is szűnt 2008-tól, 
a belső ellenőrzési feladatok ellátására feltétlenül szükség van. Ez a feladatot el kell látni. A 
Kistérség nem képes az állami normatívából , ami Monorierdőre lakosságszám arányosan jut, 
nem képes azt a mennyiségű feladatot ellátni, amit a stratégiai tervben  meghatároztak. Az a 
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járható út, ha van megbízási szerződéssel belső ellenőr, hiszen az év minden napján, ha kell 
rendelkezésre áll és segíti a vezetés és a testület munkáját. A belső ellenőrzés arra irányul, 
hogy  információkat  szolgáltasson,  feltárja  azokat  az  anomáliákat,  vagy  azokat  a 
visszafordítható  folyamatokat,  amelyet  a  belső  ellenőr  még  időben  észrevesz,  jelez  a 
vezetésnek és az intézkedni tud. 
Az  intézményeknek  sem  mindegy,  hogy  tudnak  közvetlenül  fordulni  belső  ellenőrzési 
vezetőhöz. Szakmailag elégedett azzal a munkával, amit a belső ellenőrzési vezető végez. 

Dr.  Práczki  Péter: pénzügy  szempontból  nézve,  eseti  alkalomra  vonatkozóan  lehetne 
módosítani.

Juhász Sándor: az eseti alkalom mindig többe kerül, mint egy átalány díj. 

Vargáné Vass Éva: az elmúlt évben 70e Ft + Áfa és 80e Ft + Áfa volt a belső ellenőrzési 
feladat, illetve a leválásnál a gazdasági szakértői tevékenység. Tehát ez 150e Ft + Áfa volt. 
Ebből  maradt  a  belső  ellenőrzési  feladatok  ellátására,  de  a  leválásnál  a  belső  ellenőrzés 
gazdasági rutinját mai napig is igénybe veszik, hisz még nincs vége a leválásnak.

Vad Mária: javasolja, hogy nem mondjanak le, ha még idén ebből valamilyen ellenőrzést ki 
tudnak csikarni.

Vargáné  Vass  Éva: ezt  a  pénzt  már  nem adják  ide.  Van olyan  megoldás,  hogy azzal  a 
feltétellel tekint el a testület a Monorierdőt megillető három havi normatívától, ha már most 
garanciát vállal a társulás arra, hogy 2009. évben ez a helyzet nem áll elő és jogszerűen hirdeti 
meg és bonyolítja le a közbeszerzési eljárást a kistérség. 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
181/2008.(IX.25.) Kt.

határozata

Monor és Térsége Többcélú Önkormányzati Kistérségi Társulás 
belső ellenőrzéssel kapcsolatos állami normatíva 2008. első három hónapra jutó 

részének lemondásáról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  képviselőtestülete  azzal  a  feltétellel  mond  le  az  őt 
megillető  a  Monor  és  Térsége  Többcélú  Önkormányzati  Kistérségi  Társulás  belső 
ellenőrzéssel kapcsolatos állami normatíva 2008. évi első három hónapra jutó részéről, ha a 
Monor és Térsége Többcélú Önkormányzati Kistérségi Munkaszervezet, illetve a Monor és 
Térsége Többcélú Önkormányzati Kistérségi Társulás felelősséget, kötelezettséget vállal arra, 
hogy 2009. évben ez a helyzet a szerződéskötésnél, illetve az állami normatíva igénylésnél 
nem következik be.

Határidő: azonnal
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Felelős:  jegyző

16. Tsp. Közigazgatási határ

Juhász Sándor: bent voltak a Földhivatalnál  és kell  egy olyan határozatot  hozni,  hogy a 
térképen jelzett határvonalat mindkét képviselő-testület elfogadja. 
Van  egy  megbízás  a  határvonal  kijelölésére.  Bekértek  ajánlatokat,  két  ajánlat  van.  Amit 
javasol  5M  +  Áfa  Pátkai  Balázzsal.  Megküldték  Monornak,  aki  vissza  is  jelzett  és 
elfogadhatónak tartják és fele-fele arányban történő kifizetését is elfogadhatónak tartják.

Dr. Práczki Péter: megjegyzi, hogy ez is Pénzügyi Bizottsági történet lett volna.

Juhász Sándor: ezt már tárgyalta a testület is és akkor úgy döntött, hogy ennek van egy ilyen 
költsége, és azt a testület el is fogadta. A leválási szerződésben van benne. 

Vargáné Vass Éva: a szeptember 9-i rendkívüli ülésen azért kellett szünetet tartani, mert a 
testület  által  már  jóváhagyott  megállapodás  1.sz.  mellékletét  írták  alá  Monor  város 
jegyzőjével és polgármesterével. 
Akkor is  elmondta  a  polgármester  úr,  hogy olyan  megállapodást  kötöttek,  hogy  fele-fele 
arányban viselik ezt a terhet és Monor hozzájárulását adta ahhoz, hogy Monorierdő rendelje 
meg a munkát.  Ez a 2009.-es költségvetési  évet fogja terhelni,  a Pénzügyi Bizottság fogja 
tárgyalni a koncepciónál.
Az egész dolog teljesen elő volt készítve, nincs olyan mozzanat, amiről a testület nem tudott 
volna vagy nem hozott volna rá döntést. 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
182/2008.(IX.25.) kt.

határozat

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  közigazgatási  határ  kijelölésével 
kapcsolatos  földmérői  tevékenység  ellátásával  Pátkai  Balázs(2200  Monor,  Kinizsi  u.28.) 
földmérőt bízza meg, a munka ellenértékét 6.661.e Ft összegben állapítja meg.
A kialkudott szerződési díjat Monor és Monorierdő Önkormányzatai 50-50% arányban viselik 
a 2008.08.13-án megkötött megállapodás 10. pontja alapján.
Felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

17. Tsp. Szociális előirányzat átcsoportosítása.

Szalai Gábor: Az iskolai  alapítványra szeretnének 200e Ft-ot és az óvoda alapítványának 
100e Ft-ot szeretne a bizottság átirányítani.

Borbás  Elvira: az  iskolában  84  gyermeket  érint,  ha  a  halmozottan  hátrányos  helyzetű 
gyerekeket nézik. 
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A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
képviselő-testületének
183/2008. (IX. 25.) kt.

határozata

Intézményi Alapítványok támogatásáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete – figyelemmel a Szociális és 
Közbiztonsági  Bizottság  javaslatára  a  közgyógyellátás  fedezetére  megállapított 
előirányzat 300.000,- Ft azaz háromszázezer forintot átcsoportosítja támogatásként oly 
módon, hogy 100.000,- Ft azaz százezer forintot az Erdei Csicsergők Alapítvány és 
200.000,-  Ft  azaz  kétszázezer  forintot  az  Erdei  Gyermekekért  Alapítvány 
támogatására fordít az általános tartalék terhére. 
A támogatás célját a Képviselő-testület az alábbiak szerint jelöli meg: a kiemelkedő 
tevékenységet  (tanulmányi  előmenetelt)  teljesítő  gyermekek  jutalmazására  kell 
fordítani a célhoz kötött támogatás összegét.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

18. Tsp. SZMSZ módosítása

Juhász Sándor: a Práczki képviselő úrtól kapott egy előterjesztést.
Ennek az volt az előzménye, hogy alpolgármester asszony és Práczki képviselő úr fogadóórát 
tartott a napköziben, az Szmsz úgy szól, hogy fogadóórát csak a hivatal tárgyalójában lehet 
tartani minden képviselőnek. Ők igénybe vették a napközit, amiért nekik bérleti díjat kellett 
fizetni. 

Dr. Práczki Péter: az önkormányzati törvény sehol nem korlátolja a képviselőknek, hogy hol 
és  mikor  tartja  a  fogadóóráját.  Az  hogy  a  képviselő  a  választópolgárt  tájékoztatja,  az 
rendkívül  fontos,  és  nem lehet  egyenlőséget  tenni,  ha pl.  kiadják valakinek,  aki  mondjuk 
árusítani szeretne akkor teljesen jogos, hogy a bevételből 3e Ft-ot igenis befizessenek. De 
mivel  ők  a  kötelességüket  teljesítették,  és  úgy gondolja,  hogy a  két  dolog  között  nagy a 
különbség. 

Vargáné Vass Éva: a helyi önkormányzatokról szóló többször módosított 1990. évi LXV. 
törvény 18 § (2) bekezdése rendelkezik  arról, hogy 

„A képviselő-testület  a  működésének  részletes  szabályait  a  szervezeti  és  működési 
szabályzatában határozza meg.

(2)  A  képviselő-testület  meghatározza  azoknak  a  fórumoknak  a  rendjét  (község-, 
várospolitikai  fórum,  városrész  tanácskozás,  falugyűlés  stb.),  amelyek  a  lakosság,  a 
társadalmi szervezetek közvetlen tájékoztatását, a fontosabb döntések előkészítésébe való 
bevonását szolgálják.”.
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Dr.  Práczki  Péter: fogadóóráról  van szó.  A fogadóóra nem arról  szól,  hogy délután  5 
órakor nem biztos, hogy a hivatal akkor ott helyben rögtön orvosolni fogja a választópolgár 
problémáját.  Valószínűleg  akkor  már  nincsenek  is  ott.  Körül  kell  nézni  a  környező 
településeken, hogy hogy néz ki máshol ennek az alkalmazása. Szeretné látni azt, ahol ilyen 
korlátozások vannak. 

Tóth Attila: különbség  van  a  fogadóóra  és  a  fórum között.  A fogadóóra  az,  amikor  a 
képviselő itt tartózkodik és megkeresik őt választópolgárai – nem azért, hogy tájékoztassa 
őket  arról,  hogy fél  éve  mi  történik  az  önkormányzatnál  –  akik  elmondják  ügyes-bajos 
dolgukat. A fogadóóra erről szól. 
Amit Práczki úrék tartottak az arról szólt, hogy kiálltak és elmondták, hogy mi történt itt. Az 
egy információs program volt. Fogalombeli problémák vannak. 

Dr. Práczki  Péter: nem látja,  hogy milyen  törvény rendelkezik arról,  hogy a képviselő 
milyen formában gyakorolhatja a jogát a választópolgárral kapcsolatban. 

Vargáné Vass Éva: a képviselő-testület meghatározza a fórumok rendjét. 

Dr. Práczki Péter: nem tudja, hogy melyik településen van még az, hogy a képviselő csak 
a hivatalban tarthat fogadóórát. 

Szalai Gábor: nem érti, hogy hogyan tájékoztathatja a lakosságot egy képviselő korábban, 
mint a polgármester.

Vad Mária: nagyon sok önkormányzat Szmsz-ét megnézte, de csak annyi volt benne, hogy 
fogadóórát tart. 

Borbás Elvira: a fogadóóra és a fórum más. Ha ő fogadóórát tart, találkozik a szülővel, az 
ajtót becsukják és beszélgetnek. A választópolgár,  aki idejön, nem biztos, hogy szeretné, 
hogy hallja más. 

Dr. Práczki Péter: két pontja van a javaslatnak, a harmadikat nem kéri, hogy szavaztassák.

Vargáné Vass Éva: a javaslat arra vonatkozik, hogy az Szmsz 24 § (1) és (2) bekezdése 
módosuljon az előterjesztés szerint.

A képviselő-testület 2 igen, 5 nem, 2 tartózkodás  szavazattal a javaslatot nem fogadja el. 

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
184/2008. (IX.25.) kt.

határozata

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  dr.  Práczki  Péter  SZMSZ 
módosításra vonatkozó javaslatát elutasítja.

Egyebek
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Juhász Sándor: az iskolában annak idején engedélyezték a discót, kéri a testületet, hogy a 
határozatot vonják vissza, mert visszajelzések érkeztek, hogy a gyerek későn jár haza, illetve 
szeszes italt árusítottak..

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
185/2008. (IX.25.) kt.

határozata

A 147/2008.(VII.31.) kt. határozat visszavonásáról

Monorierdő Község Önkormányzat képviselő-testülete a 147/2008.(VII.31.) kt. határozatát 
visszavonja.
Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

Juhász Sándor: Varga Dezsőnek érkezett egy kérelme. Szeretne nyitni egy játéktermet, ami 
22  órától  5  óráig  lenne  nyitva.  Szeretne  vállalkozóit  kiváltani  és  ehhez  kéri  a  testület 
engedélyét.

Dr. Páczi Antal: javasolja, hogy a kérelmező írja le bővebben mit szeretne, milyen játékokat 
stb. 

Juhász  Sándor: Nyáregyháza  egy  támogató  nyilatkozatot  kért,  nekik  egy  pályázathoz 
szükséges,  hozzájárulni  Ifjúsági  Közösség  Programok  szervezése  együttesen.  Ők 
rendelkeznek erre a Célra megfelelő helységgel.  Ez a pályázatukhoz egy fél siker és kéri, 
hogy írhassa alá a nyilatkozatot.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
186/2008. (IX.25.) kt.

határozata

Monorierdő  Község  Önkormányzat  képviselő-testülete  támogatja  Nyáregyháza  község 
Önkormányzatnak IKSZT szolgáltatásának működési területére benyújtott pályázatát.
Felhatalmazza a polgármester a támogató nyilatkozat aláírására.

Határidő: azonnal
Felelős:  polgármester
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Borbás Elvira: az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság döntött arról, hogy 2009. június 27-
én a Falunapon egy szobor kerüljön elhelyezésre, melynek az elkészítésével Anka Margitot 
szeretnék megbízni, aki ismét csak az anyagköltséget kérné. Kéri, hogy október 7-ig tegyenek 
javaslatokat  a  képviselők,  hogy kinek a  szobra kerüljön a  parkba.  Szintén az Oktatási  és 
Kulturális és Sport Bizottság ülésén  döntöttek arról, hogy az 1985. júniusi Monori nap-nak 
nevezett találkozó emlékére egy emlékművet helyezzenek el a kempingbe. 25 éves évforduló 
lesz és ezt a munkát is Anka Margit készítené el és itt is csak anyagdíjat kérne. A következő 
költségvetésnél már meg kell jelentetni, a rendezvény sokba fog kerülni. Arról van szó, hogy 
1985-ben  45  értelmiségi  jött  össze,  a  rendszerváltást  megelőzően  beszéltek  több  témáról. 
Neves  személyiségek  voltak  itt  és  őket  szeretnék  ide  újra  elhívni  és  a  kempingben  egy 
emlékművel  avatnának fel.  Anyagárat  csak akkor tudnának mondani,  ha lehet  tudni,  hogy 
kiről lenne szó. Egyébként kőből készülne a szobor, vagy valami hasonló anyagból. El fogja 
hívni az Anka Margitot a bizottsági ülésre és a döntés után a testületi ülésre is és készít tervet 
is. 

Felkérték a hivatal dolgozóit  és a jegyzőt, hogy a novemberi ülésre készítsenek egy rendelet-
tervezetet Díj alapításra és a következő ülésen fogják ezt tárgyalni.

Vargáné Vass Éva: a tervezet elkészült lehet is tárgyalni.

Dr. Pácziné Félix Anna: érkezett bejelentés a környezetszennyezésről és kéri a polgármester 
urat, hogy tegye meg a szükséges lépéseket. 

Juhász  Sándor: csak akkor  tudnak  a  lakosoknak érdemben  válaszolni,  ha  az  iratokat  a 
környezetvédelemről bekérik. Erről kér egy felhatalmazást.

Tóth  Attila: felhívták  őt,  hogy  az  iskolában  6  db  számítógép  meghibásodott.  Állítólag 
felmérették, hogy mekkora pénzből lehetne a számítógépeket megjavítani. Nem tudja, hogy a 
fedezet honnan lesz meg. A probléma égető.

Vargáné Vass Éva: nemrég nyújtott be az iskola is Informatikai pályázatot,  az összegben 
lehetőség van arra, hogy programot vásároljanak vagy géppark felújítást végezzenek. 

Vargáné  Vass  Éva: az  általános  tartalék  terhére  meg  lehet  előlegezni,  de  lehet  olyan 
előszerződést kötni a KL- Comp-pal, hogy fizetés a nyertes pályázatot követően. 

Vad Mária: javasolja, hogy előbb nézzék meg az iskola költségvetését és amennyiben ott 
nincs, akkor a tartalék alap terhére biztosítsák az összeget. 

Borbás Elvira: javasolja a tartalék alap terhére. 

Sahin-Tóth Jenőné: az iskolaigazgató úgy tájékoztatta, hogy ajánlatot vár a javításra és új 
gépekre is. 

Juhász Sándor: tájékoztatja a testületet, hogy az iskolaigazgatóval egy tanulmányi szerződést 
fog aláírni, mely 4 félév 100eFt/félév.
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Vad Mária: nehezményezi, hogy a bizottsági ülések jelenléti ívein a képviselők úgy vannak 
feltüntetve, mint meghívott. Az SZMSZ-ben az van, hogy tanácskozási joggal vehet részt a 
képviselő. Kéri, hogy a jövőben így legyen. 

Juhász Sándor: Több tárgy nem lévén az ülést 19:22 órakor bezárja.

K.m.f.

Juhász Sándor
polgármester

Vargáné Vass Éva
Jegyző

Borbás Elvira
hitelesítő

Dzsupin Imréné
hitelesítő
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